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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

2/2024. 
 

J E G Y ZŐK Ö N Y V E  
 

 
Készült: 2024. február 13-án 10.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 
 

Ülés helye: Közösségi ház tárgyaló terme, 2657 Tolmács, Kovács Géza tér. 13. 

 
Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

 

Jelen vannak:Hajnis Ferenc  polgármester 
 Gyuricza Gergő képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia  képviselő 
 dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 
Hiányzik:  Dósa Istvánné alpolgármester 
 
Meghívott: Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
 
Lakosság részéről: Dávid Martin tolmácsi lakos 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi 
tagból 4 fő jelen van, így az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Gyuricza Gergő képviselőt. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal 
elfogadta. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Van-e még valakinek egyéb napirendi javaslata?  
 
Dávid Martin tolmácsi lakos: 
A 2. napirendnél és az „Egyebek”-nél szeretnék szót kérni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Rendben, két-két percben megadom a szót. 
 
 
Egyéb javaslat nem volt. A képviselő-testület a napirendeket 4 igen szavazattal egyhangúan 
elfogadta, és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
 
Napirend 
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1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 

1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről 
(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 

 
2. Az Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló rendelet elfogadása  

(Előterjesztő: Hajnis Ferenc  polgármester) 
 

3. A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének elfogadása 
(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 

 
4. A polgármester 2024. évi szabadságának ütemterve  

(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
 

5. A képviselő-testület 2024. évi munkatervének elfogadása 
(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 

 
6. Az Tolmácsi Kisbagoly Óvoda alapító okiratának módosítása 

(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
 

7. Az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjainak meghatározása 
(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 

 
8. Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának 

módosítása 
(Előterjesztő: dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző) 

 
9. A Nyugdíjas klub támogatás iránti kérelme 

(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
 

10. A településkép védelméről szóló önkormányzati rendelet módosításának elhatározása 
(Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 

 
2./ EGYEBEK 
 
3./ ZÁRT ÜLÉS 
 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 
1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A december elejei rendes ülés óta nem igazán történt sok esemény. Szabadságolások voltak és 
a hivatal is zárva tartott karácsonytól december végéig. A vállalkozásoknak február elején 
ismét tartottunk egy pezsgős koccintásos kötetlen beszélgetést, amire elég sokan eljöttek, bár 
többen is lemondták a járványos megbetegedések miatt. De ezt tudjátok, mivel alpolgármester 
asszony és Gergő is ott volt! Hiányolták, hogy az elmúlt évben nem valósítottuk meg a 
bekötőút felé a közvilágítás bővítését, de az idén ez bekerült a költségvetésbe, és meg is 
valósítjuk. Erről is tájékoztattam a vállalkozókat, amit el is fogadtak, örülnek neki! Több 
vállalkozónak is nagy tervei vannak településünkön.  
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A farsangi mulatságot is megrendeztük, sajnos kevesen vettek részt, hiszen sokan – többek 
között én is – benne voltak az influenzajárványban! 
Nyilván most, a költségvetés elfogadása után indul be az élet, mint az elmúlt években is! 
Szeretném bejelenteni a képviselő-testületnek, hogy kikerültem a köztartozásmentes 
adatbázisból, mivel nem adtam bevallást. Tudni kell, hogy őstermelő vagyok, de nincs 
bevételem! Nem tudtam, hogy akkor is kell bevallanom a NAV felé! Ezt gyorsan pótoltam, és 
már vissza is kerültem a köztartozásmentes adatbázisba. 
Még azt szeretném megkérdezni Tisztelt Képviselők, hogy a vagyonnyilatkozatot leadtátok-e? 
 
A képviselők jelezték, hogy leadták a vagyonnyilatkozataikat. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
A képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a polgármesteri beszámolót. 
 
2.  Az Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló rendelet elfogadása  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Megkapta mindenki az előterjesztést, és át tudtátok olvasni? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem igazán tudjuk, hogy milyen döntés születik a Magyar Falu Program pályázatainkkal 
kapcsolatban. Az biztos, hogy a tavalyi évben megnyert útfelújítás meg fog valósulni. 
Elkészültek a tervek egyeztetve a szennyvíz tervezőkkel. Azért húzódik az útfelújítás, mert a 
szennyvizesek berakják a rákötéshez szükséges csöveket az útfelújítás előtt, utána jöhet az 
aszfaltozás. A szennyvízberuházás is folyamatban van. A játszótér kialakításával kapcsolatos 
pályázatunk van még benyújtva. Ebben valószínű, hogy nem fogunk nyerni! Olyan hírek 
vannak, hogy prioritást élveznek az óvoda és iskola felújítások az idén, ezért a játszóteret 
beterveztük önerős fejlesztésként úgy, mint a közvilágítás bővítését, valamint a falunapi 
rendezvényre is terveztünk be. Reméljük, hogy az iparűzési adóbevételünk is jól fog alakulni! 
A hangárok területmegosztása is lezajlott. Tehát két külön helyrajzi számon van a két hangár! 
A maradványunk 47 millió forint. Azt gondolom nem áll rosszul az idei költségvetésünk! 
Van-e kérdés, vélemény? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Szeretnék egy kis kiegészítést hozzáfűzni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A szó a tiéd! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Igazából csak azzal egészíteném ki, hogy a segélykeretünket növeltük meg az idénre, ezért az 
3,5 millió forint most. 
A köznevelés területén jó támogatást kapunk, arányos a pedagógusok béremelésével, ami azt 
jelenti, hogy fedezi a kiadásainkat. 
Egy 5 milliós felhalmozási támogatás van még betervezve, ami a tűzoltószertár utólagos 
finanszírozását jelenti. Ezt még várjuk, nem érkezett meg a számlánkra. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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A LEADER pályázatoknál a pénz megérkezésére 1-1,5 évre lehet számolni. Addig a saját 
pénzünk van benne. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Igen. A kiadásoknál egy jelentősebb emelkedés várható, ugyanis a falugondnoki szolgálatunk 
az elmúlt évben csak fél évet működött, ezért az idén ott költségnövekedéssel számolunk. Az 
egyéb szolgáltatás, és a civilek támogatását is növeltük egy kicsit. Tolmács nem egy nagy 
lélekszámú település, és az iparűzési adó bevételünkből még befizetünk az államnak, mivel 
azt egy főre jutóan számítják ki. Örülünk az iparűzési adónknak, de sajnos ez a vele járója! 
Tolmács már nem kap az államtól támogatást a szociális ellátásokra. Ezt más települések a 
segélykeretre kapják. Az érződik, hogy a jobban teljesítő települések kezét jobban el is 
engedik! 
Egyéb működési célú támogatásoknál megemlíteném a közös hivatal költségvetését. Ez majd 
a következő napirend lesz, de el szeretném mondani, hogy, amit erre állami támogatást 
kapunk az 62 millió forint. Ettől mi egy kicsit többe kerülünk cirka 15 millióval! Ezt a három 
település egy arányban hozzáteszi, az 5,2 millió forint lesz. Mind a három településnek hozzá 
kell járulni, hogy működni tudjunk! Nagyjából ennyi, amit szerettem volna elmondani! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az orvosi rendelő felújítását is megpályáztuk még tavaly. Egyeztettem a vármegyei 
vezetőkkel, és úgy néz ki, hogy ezt a pénzt meg fogjuk kapni! Csak a posta helyisége nélkül 
tudunk rá pályázni, de azt mi bevállaltuk önerőből és az is benne van a költségvetésben! Ez 8-
9 millió forint. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Úgy láttam, hogy van egy nagyobb összeg is - közel 500 millió - betervezve. Ez már a 
szennyvíz beruházásra van? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Igen! Ezt már tovább is adtuk, és ez csak egy tört része a beruházás összes kiadásának! 
Milliárdos nagyságrendbe fog átmenni a költségvetésünk a szennyvíz miatt. Jelen pillanatban 
annyi van benne, ami már átfutott! Ezt még tavaly átutalták, és már tovább is kellett utalnunk. 
Az egész összeget nem tettük még be a költségvetésbe – ezek előlegek – majd a későbbiekben 
fog jelentkezni. Ez az összeg akkor fog eltűnni, ha kiállítják a végleges számlákat. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e még valakinek kérdése? Kérdem, először a testületi tagokat! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Örülünk, hogy így állunk, de már évek óta így áll a költségvetésünk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Te már hosszú évek – kezdetek – óta képviselő vagy, még nem igazán volt olyan, hogy gond 
lett volna a költségvetésünkkel! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Valóban nem! Mindig voltak pályázatok, amiket jól ki tudtunk használni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én tudom, hogy a környező településeken nagyon sok olyan önkormányzat van, akiknek 
tologatni kell a számlák kifizetését! Szerencsére nekünk nincs gond a számláink kifizetésével! 
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Nógrád településen volt egy polgármesteri találkozó a pályázatokkal kapcsolatban, amelyen 
Gyopáros Alpár is jelen volt. Nekem mindegyik polgármester azt mondta, hogy nekem 
könnyű, mert Tolmácsnak van bevétele! Ez csak egy kitérő volt! Térjünk vissza a 
napirendhez! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Én még azt szeretném megkérdezni, hogy a Füvellő utca felújításához tavaly beterveztünk 3 
millió forintot. Akkor nem tudtuk megvalósítani, mert átirányoztuk az óvoda-iskola tető 
felújításához.  
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Arról volt szó, hogy amennyiben nem nyerünk ehhez pályázatot, ezzel az összeggel akkor is 
kéne kezdeni valamit! De szerintem ezt nem tavaly volt, hanem azt megelőző évben! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, ez tavalyelőtt volt! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Mi tavaly megnyertük a pályázatot, csak elhúzódott a kivitelezése a csatornázás miatt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem csak az miatt! Különben nem a Füvellő utcáról van szó, hanem a presszó előtti Szent 
Lőrinc útszakaszról! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Jó, így most már tudom, hogy miről van konkrétan szó! Eddig nem tudtam, hogy melyik útra 
van a 17 millió forint. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Félig Füvellő, félig Szent Lőrinc út! Aki tervezte, az Füvellő utcát írt rá, de ha azt mondom, 
hogy a presszó előtti út az, azt mindenki tudja, mert a köztudatban így szerepel! Ezt nyertük 
meg tavaly és döntöttünk róla, hogy megterveztetjük! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Igen, tavaly meg is kaptuk rá a pénzt, de nem tudtuk, hogy mi lesz a sorsa a csatornázás miatt!  
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Én csak sokalltam az összeget, mert nem tudtam, hogy melyik utca olyan rossz állapotú még, 
hogy ennyit rá kelljen költeni, de most már így oké! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A temető feljárattól a Füvellő utca 10-ig lesz felújítva. A közelmúltban az út felújításával 
kapcsolatban kaptunk is levelet az ott lakók aláírásaival, hogy tegyünk valamit, mivel nem 
lehet közlekedni az úton! Válaszomban megírtam, hogy a közmeghallgatáson és a Kisbíró 
újságban is közzé lett téve, hogy nyertünk, az út felújításra fog kerülni! Nem igazán értettem, 
hogy miért volt az aláírásgyűjtés, mikor mindenkinek tudnia kellett volna erről a tényről! Még 
az ott lakók közül is beszéltem erről kettővel is, akik akkor meg is értették. Amikor bejött a 
csatornázás, akkor egyeztettem az útfelújítókkal is és a csatornázást tervezőkkel is, hogy most 
mi legyen? Ez a megoldás tűnt a legjobbnak, hogy először lefektetik a csatlakozási 
lehetőségeket, utána jön az aszfaltozás. Ha nincs már más, akkor megadom a szót – két 
percben – Dávid Martin tolmácsi lakosnak! 
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Dávid Martin tolmácsi lakos 
Én is erre a csatornázással kapcsolatos több milliós bevételre-kiadásra lettem volna kíváncsi, 
illetve, ha jól értem a költségvetésben van még több milliós maradvány! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Igen. Ebből van még pályázati kiadással terhelt, így a szabad maradvány összege nálam 78! 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
Tehát közel 80 millió! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Jól mondod. 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
Ha jól értem ez év végére 48 millió forint maradna! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Gyakorlatilag igen! De, ha azt nézzük, hogy a közvilágítás fejlesztés, posta épület felújítás és 
a játszótér kialakítás közbeszól. Ami a maradványból megmarad, az megy fejlesztésre. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ehhez még annyit, hogy várható – amennyiben megnyerjük a kastély belső felújítását – 80 
milliós önerő bevállalása! Eddig ezért fogtuk vissza a gyeplőt, hogy az idei maradványt még 
ki kell pótolnunk! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Ez így van! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta az Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló rendelet 
elfogadása napirendet, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta 
és meghozta a következő rendeletét:  
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2/2024. (II. 
13.) önkormányzati rendelete 

 
az Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről 

 
Rendelet jegyzőkönyvhöz csatolva! 
 
 
3.  A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi költségvetésének elfogadása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A közös hivatal költségvetéséhez 5,5 milliót kell hozzáfizetnünk, ami szerepelt a 
költségvetésünkben. Gondolom, ezt olvastátok. 
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Gyuricza Gergő képviselő 
Tavaly is kb. ennyit kellett fizetnünk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen.  
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja a határozati javaslatot az előterjesztettek alapján, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi 
költségvetésének elfogadása napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

4/2024. (II.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzata a Borsosberényi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2024. évi költségvetését 82.679 ezer Ft főösszeggel elfogadja.  
A költségvetés 82.679 ezer Ft főösszegén belül a Borsosberényi Közös 
Önkormányzati Hivatal kiemelt előirányzatainak összegét az alábbiak 
szerint hagyja jóvá: 
 
Kiadások: 
személyi juttatások      71.398 ezer Ft, 
munkaadót terhelő járulékok       9.281 ezer Ft, 
dologi kiadások        2.000 ezer Ft, 
Bevételek: 
működési célú támogatási bevétel      1.200 ezer Ft, 
finanszírozási bevétel     81.479 ezer Ft. 
 
A hivatal létszámkerete 11 fő. 
 
Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete kötelezettséget 
vállal, hogy az Önkormányzati Hivatal 2024. évi működéséhez szükséges 
önkormányzati hozzájárulás összegét (2024. évi hozzájárulás tervezett 
összeg 5.524.000 Ft) havi egyenlő részletben Borsosberény Község 
Önkormányzata részére biztosítja. 

 
Határidő: 2024. év folyamán 
Felelős:     polgármester  

 
 
4.  A polgármester 2024. évi szabadságának ütemterve  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
No, ez azt, amit soha nem értek! Nyilván, amit tudok előre beterveztünk, de amit nem tudok 
azt csak találomra tudtam beírni! 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
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Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja a polgármester 2024. évi szabadság ütemtervét, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a polgármester 2024. évi szabadságának ütemterve napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

5/2024. (II.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország 
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvényben, valamint a 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/C. § (1)-
(4) bekezdéseiben foglaltak alapján az alábbi határozatot hozza: 
 
Hajnis Ferenc polgármester 2024. évi 29 nap szabadsága igénybevételét az 
előterjesztés szerinti szabadság felhasználási ütemezésben foglaltaknak 
megfelelően jóváhagyja. 

 
Határidő: esedékességkor 
Felelős: polgármester 

 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető elköszönt, és távozott a testületi ülésről. 
 
5.  A képviselő-testület 2024. évi munkatervének elfogadása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ehhez a napirendhez van-e valakinek javaslata, véleménye? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nincs! 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja a polgármester 2024. évi szabadság ütemtervét, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a képviselő-testület 2024. évi munkatervének elfogadása napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

6/2024. (II.13.) képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2024. évi 
munkatervét a határozat mellékletének tartamával egyezően elfogadja. 
 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a Munkatervben 
elfogadott szempontokat érvényesítse a testület 2024. évi működése során. 
 
Határidő: folyamatos 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  2/2024. (II.13.) jegyzőkönyv 

 9

Felelős: polgármester 
 
6.  A Tolmácsi Kisbagoly Óvoda alapító okiratának módosítása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kérdés, vélemény? 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Én ezt nem néztem meg! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Most, hogy 2024. január 1-től a pedagógusok már nem közalkalmazotti jogviszonyban 
dolgoznak, hanem köznevelési jogviszonyban, ezért módosítani kellett az alapító okiratot. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Semmi más nem módosult. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az óvoda alapító okiratának módosítását, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda alapító okiratának módosítása napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

7/2024. (II.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Tolmácsi 
Kisbagoly Óvoda módosító okiratát (okirat száma: M.2.), valamint 
módosított alapító okiratát (okirat száma: 3.) az előterjesztettek szerint 2024. 
január 1. hatályba lépéssel elfogadja. 
A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a módosító okirat, 
valamint a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt előterjesztett alapító 
okirat kiadmányozására. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:       polgármester, óvodavezető 

 
7.  Az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjainak meghatározása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, vélemény? 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjainak meghatározását az 
előterjesztettek szerint, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  2/2024. (II.13.) jegyzőkönyv 

 10

A Képviselő-testület az óvodai beiratkozás és az óvodai nyári szünet időpontjainak 
meghatározása napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

8/2024. (II.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete – a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontjában 
biztosított feladatkörében eljárva, figyelemmel a nevelési – oktatási 
intézmények működéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról 
szóló 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet 20. § (1) bekezdésében 
foglaltakra – az Önkormányzat fenntartásában lévő, a Tolmács, Szent 
Lőrinc út 106. szám alatti működő Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 
intézményben a 2024/2025. nevelési évre vonatkozóan az óvoda általános 
felvételi időpontját (beiratkozás) a következők szerint határozza meg: 
 

Óvodai általános felvételi (jelentkezés) időpont: 
2024. április 22. hétfő, 8.00 órától 16.00 óráig. 

Az óvodai beiratkozás helye: Tolmácsi Kisbagoly Óvoda, Tolmács, 
Szent Lőrinc út 106. szám 

 
Az intézménybe a harmadik életévét betöltött gyermek vehető fel, továbbá 
felvehető az a gyermek is, aki a harmadik életévét a felvételétől számított fél 
éven belül betölti és felvételét az óvodai férőhelyek száma lehetővé teszi. 
A Polgármester és az Igazgató - a jogszabályi előírások figyelembevételével 
- a felvételre jelentkezés időpontját és a beíratással, felvétellel kapcsolatos 
egyéb tudnivalókat a helyben szokásos módon közzéteszik. 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete – a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontjában 
biztosított feladatkörében eljárva – meghatározza, hogy az Önkormányzat 
fenntartásában és működtetésében lévő Kisbagoly Óvoda intézményben  
az óvodai nyári szünet ideje 2024. július 1. napjától 2024. augusztus 4. 
napjáig tart. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza az Igazgatót, hogy a gyermekek 
védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 41. § 
(1) bekezdése szerinti gyermekek napközbeni ellátását, a jogszabályi 
előíráson alapuló szülői igény esetén biztosítsa, oly módon, hogy a szünet 
ideje alatt is biztosított legyen a gyermekek napközbeni ellátása. 
A Képviselő-testület felhívja az Igazgatót, hogy az óvodai nyári szünet 
idejét az intézményben szokásos módon, a jogszabályi előírások 
figyelembevételével tegye közzé és tájékoztassa az érintetteket. 

 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: polgármester, igazgató 

 
8.  Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának 
módosítása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hozzáfűzi való? 
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Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Egy-két technikai dolog módosult. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Minket nem érint ugye? Csak a közös hivatalt! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Igen! Olyan dolgokról van szó, hogy a bélyegzők aktualizálása és volt egy-két személyi 
változás az elmúlt években, ami még nem volt átvezetve, és az most át lett vezetve. 
Lakosságszámok lettek még aktualizálva. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja a közös hivatal SzMSz-ének módosítását az előterjesztettek szerint, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítása napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

9/2024. (II.13.) képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Borsosberényi 
Közös Önkormányzati Hivatal módosított, és a módosítással egységes 
szerkezetbe foglalt, előterjesztett Szervezeti és Működési Szabályzatát 2024. 
február 15-ei hatályba lépéssel jóváhagyja. 
 
Határidő: 2024. február 15-től folyamatos 
Felelős: polgármester 

 
9.  A Nyugdíjas klub támogatás iránti kérelme 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Idén is 500.000 Ft lett betervezve a civil szervezetek támogatására. A nyugdíjas klub már 
előre gondolkodik. Vannak terveik, amikhez szeretnék kérni a támogatásunkat. Tavaly a 
nyugdíjasokon kívül a horgászegyesület nyújtott még be kérelmet. 300.000 Ft-ot kér a 
nyugdíjas klub. Megszavazzuk nekik? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen! 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy a nyugdíjas klubot 300.000 Ft támogatásban részesítsük, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Nyugdíjas klub támogatás iránti kérelme napirendet megtárgyalta, és 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
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10/2024. (II.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete Bornemisza Sándorné 
2657 Tolmács, Zarándok út 9. szám alatti lakos a Nyugdíjas Klub 2024. évi 
program támogatására irányuló kérelmét megtárgyalta és az 
államháztartáson kívüli pénzeszköz átadásáról és átvételéről szóló 13/2013. 
(IX.18.) önkormányzati rendeletben foglaltak szerint 300.000 Ft összegben 
támogatja.  
A támogatás utólagos elszámolás mellett a támogatott képviselőjének, 
Bornemisza Sándorné részére készpénzben kerül kifizetésre. A támogatás 
kifizetése egy összegben történik. 
A támogatás felhasználásának határideje: 2024. december 31. 
A támogatás felhasználásának a hivatkozott önkormányzati rendeletben 
foglaltak szerinti elszámolási határideje: 2025. március 31. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra 
vonatkozó, az e határozatnak megfelelő támogatási megállapodás 
megkötésére. 
 
Határidő: kérelmező értesítése azonnal 
Felelős: polgármester 

 
10.  A településkép védelméről szóló önkormányzati rendelet módosításának elhatározása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jegyző asszony tájékoztass, hogy miért is kell módosítanunk! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Történt egy törvénymódosítás, ami azt mondja ki, hogy utcabútorokra nem korlátozhatjuk a 
reklámok, plakátok elhelyezését. Megküldtük a főépítészünknek a rendeletünket, hogy nézze 
át milyen pontokban szükséges módosítani. Megküldte a véleményét, és annyi módosítást 
javasolt, hogy törölnünk kell azt a részt, hogy a buszmegállókban nem helyezhetőek el ilyen 
jellegű reklámhordozók. Tehát, ezt nem korlátozhatjuk! Az egésznek az a menete, hogy most 
a testület az előterjesztett határozati javaslatot elfogadja, utána mi megküldjük az  elfogadott 
anyagot a vármegyei főépítésznek, aki jóváhagyja, aztán tudjuk módosítani a rendeletünket a 
jogszabályban előírtaknak megfelelően. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egyelőre a határozatot kell elfogadnunk. Kérdés, vélemény? 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy módosítjuk a településkép védelméről szóló rendeletünket, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a településkép védelméről szóló önkormányzati rendelet módosításának 
elhatározása napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
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11/2024. (II.13.) képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Tolmács Község 
Önkormányzata Képviselő-testületének 17/2017. (XII. 7.) önkormányzati 
rendelet (TKR) módosítására vonatkozó javaslatot megismerte, az abban 
foglaltakkal egyetért. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a rendeletmódosítás 
véleményezési eljárásának lefolytatására az állami főépítész hatáskörében 
eljáró Nógrád Vármegyei Kormányhivatal előtt.   
 
Felelős:    Hajnis Ferenc polgármester 
Határidő: 2024. február 29. 

 
 
2./ EGYEBEK 
 Szelektív zsákok vásárlása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tavaly is vásároltunk a lakosság részére szelektív zsákot 22 db-ot háztartásonként. Az idén is 
tegyük meg ezt? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én is így gondolom, hogy ennyivel is támogassuk a falu lakosságát! Egyetért mindenki? 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a polgármester javaslatával! 
 
 Falunapi programok 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Láthatták a költségvetésben is, hogy megemeltük a kulturális kiadásokat. A falunapra az idén 
magasabb kiadást terveztünk, mint az elmúlt pár évben volt. Cikluszárás lesz, és nem tudom, 
hogy ki szeretne ismét képviselőként indulni, ki nem, ezért egy nagyobb kiadású falunapi 
programot terveztünk! Egy ötmillió forintot gondoltunk erre! Az esti koncertre a Budapest 
Bár-t szeretnénk meghívni. A tárgyalások már folynak, szerződés aláírására még nem került 
sor, de tájékoztatni foglak titeket mindenről. A koncert után tűzijáték lenne. Délutánra 
szerettük volna az Alma zenekart meghívni a gyerekeknek, de délután sajnos nem tudnak 
jönni! A gyerekműsor jelenleg egyeztetés alatt van a Gryllus Vilmossal és Halász Judittal. 
Nem tudom, hogy melyikük fog ráérni akkor! Egy felvidéki fiatal rock banda már le van 
szervezve. Ők is nagyon jól zenélnek! Hagyományőrzésként pedig Vaszi Leventéék jönnek 
csángó földről! Ők zenekarral jönnek és hozza Vrencsán Anitát is. Ingyen jönnek, de nyilván 
a szállást és az étkezést intéznünk kell. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Az nem lesz rossz! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Együtt motorozok a Pálos egyházrend motoros csapatával, ezért őket is meghívom, és 
csinálunk motorkerékpár bemutatót motoroztatással egybe kötve. Legutóbb a Balatonnál, 
sérült gyerekeknél volt ilyen rendezvényünk, amit a gyerekek nagyon élveztek. 
Természetesen valami étel-itallal őket is meg vendégeljünk! Tehát ez volna a terv, minden 
korosztálynak lenne program. Az idei rendezvény a kastély kertben lenne. Nyilván, ha 
egyenesbe kerül a szervezés, mindenről tájékoztatlak! 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a polgármester falunapi tájékoztatójával! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e még valakinek „Egyebek”? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nekem jelezték a szülők, hogy az óvoda udvarban rengeteg a lehullott gally, és először poén 
volt, de most már mindent tele hordanak vele a gyerekek. Például a csúszda alját! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Idősebb fák vannak az óvoda udvarban, és ha fúj a szél letöri! Takarítjuk az óvoda udvart is 
rendszeresen! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Erre én is ezt mondtam, de akadályozza a játékot! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Össze lehet gyűjteni gyerekekkel is! Az is lehet egy játék, de oda kell figyelni rájuk! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e más? 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
Olvastam a múltkori jegyzőkönyvben, hogy szóba került a játszótér kialakítása. Olvastam a 
kormányrendeletet is, hogy a MÁV területeket átvehetik az önkormányzatok. Nem lehetne 
ismét megvizsgálni, hátha önkormányzati tulajdonba adnák! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
De, utána fogunk járni! A játszóteret nem oda tervezte a testület, hanem a focipályához. Be is 
nyújtottuk rá a pályázatot! Ennek ellenére még egyszer felvesszük a kapcsolatot a MÁV-val – 
erről már beszéltünk a jegyző asszonnyal -, de elég faramuci a helyzet! A patakpart és a Szent 
Lőrinc út 55. ház közötti terület már a MÁV-é. Igaz, hosszú évek óta az önkormányzat 
takarítja! Felvesszük velük a kapcsolatot. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Mehet a bicikli út? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A MÁV eddig mindig azt mondta, hogy még nincs kivonva a terület, de most már kivan! A 
diósjenői polgármester úrnak vagy egy terve, hogy hajtány készüljön a sínpályán. Erről pár 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  2/2024. (II.13.) jegyzőkönyv 

 15

évvel ezelőtt volt is egy megbeszélés az érintett polgármesterekkel együtt. Gondolom, most 
megvárják ők is a választásokat, hogy hogyan is lesz! 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
Kisvasutakra is lehet pályázatot beadni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, de ezt úgy kéne, hogy minden önkormányzat kapja meg a MÁV területeket, és közösen 
kellene pályáznunk rá. Ez egy hosszú folyamat lesz! 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
A játszótér pályázatban a szabadidős tevékenység is bele van foglalva? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Csak a gyerekeknek játszótér. 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
A strandröplabda pálya megmarad? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem, annak a helyén lesz! Az alap is el lesz onnan bontva. A pályázati keret meg van 
határozva, abba nagyon kevés játszóeszköz fér bele. Májusban már meglátjuk az 
adóbevételeink alakulását, és én gondoltam arra is, hogy a felnőtteknek is kialakítunk egy-két 
eszközt. Ez nyilván árfüggő lesz! Az alapból kikerülő beton hulladékot el kell hordanunk, 
kerítést mindenféleképpen kell csinálni köré! Egy játszótér tervezővel fel kell, hogy vegyük a 
kapcsolatot! Nem lehet már másképpen! Nagyon komolyan ellenőrzik a játszótereket! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Arra törekedjünk, hogy szép és igényes legyen!  
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
Évek óta téma már a játszótér kialakítása! Miért pont most fog megvalósulni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mert nem akartuk önerőből megvalósítani, hiszen mindig volt erre pályázati kiírás! Most 
ismét van, megvan a kiszemelt területünk is. Amennyiben nem sikerülne nyerni, 
megvalósítjuk önerőből. Halljátok ti is a hírekből, hogy mikor érkeznek meg a brüsszeli 
pénzek! Most a pedagógusok béremelésére szánja a kormány.  
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
A másik kérdésem a kastély belső felújításával kapcsolatos. Ha jól értettem, akkor van egy 
cég, aki oda be van jegyezve, és elővásárlási joga van erre? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nincs! 
 
Dávid Martin tolmácsi lakos 
Ezt szűrtem le a jegyzőkönyvből! Ha megvalósul a felújítás, akkor a falunak mi lesz ebből a 
hozadéka? 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Amennyiben az önkormányzat tud pályázni a felújítására, akkor úgy szeretnénk 
megvalósítani, ahogy az a tervekben van. Ha másként nem megy, a cég pályázna, akinek 
jelenleg ott a telephelye. Mindenképpen megtöltjük funkcióval! A pályázatunk három 
település összefogásával tud megvalósulni, melyből az egyik határon túli – Szlovák – 
település. Ezt úgy hoztuk össze, hogy a bánki polgármester asszony megkérdezte, hogy 
szeretnénk-e mi is betársulni, mert kellene még egy település. Hát persze, hogy akartunk! 
Kimertünk tárgyalni Gyűgybe, hiszen az volt a lényege a pályázatnak, hogy a víz kösse össze 
ezt a három települést! Úgy kötődünk össze, hogy ott a gyógyvíz, Bánkon a tó, itt pedig ilyen 
rekreációs központot alakítunk ki a gyógyulni vágyóknak. Feltétele volt az is a pályázatnak, 
hogy interaktív dolgokkal mutassák be a másik két település történetét. Valami kötődést 
kellett találni a három település között. A pályázat készítése során kiderült, hogy a gyűgyi 
fürdő tulajdonosának felesége a Szentiványi kastély tulajdonosának az unokahúga volt! A 
felújítás után, hogy ki fogja üzemeltetni azt még nem tudjuk, lehet, hogy az Active Senior 
Kft. Nyilván nem mondjuk nekik, hogy tegyenek bele pénzt, de bérleti díjat kérünk. Az 
alkalmazottakat helyi lakosokkal szeretnénk megoldani. Erre a szolgáltatásra igény van. 
 
 
További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az 
ülést lezárta. 
 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Szabó Letícia Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 
 

Gyuricza Gergő 
képviselő 


